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Miljøforeningen på Tuse Næs’ generalforsamling 2025 

Generalforsamlingen blev afholdt lørdag den 26. april 2025 kl. 11-12:30 i Huset på Næsset, 
Udbyvej 52, Holbæk, hvor 12 medlemmer var mødt op. Referent: Peter Jacobsen 

Valg af dirigent 
Finn Boetius blev valgt, og han konstaterede uden protester, at generalforsamlingen var lovlig. 

Bestyrelsens beretning 
Formanden, Asger Lind Poulsen, berettede om to fokusområder i 2024, 
- Den grønne Trepart og databasen MARS 
- foreningen Red Isefjord. 

Birgitte og Finn berettede efterfølgende om 
- grundvandet på Tuse Næs. 

MARS er en online database, der er nem at finde rundt i og som nu er blevet tilgængelig for 
offentligheden. Databasen visualiserer tilsagn og tiltag i de 23 lokale treparters områder inden for 
indsatsområderne 
- kvælstof reduktion 
- udtagning af lavbundsjorde 
- skovrejsning 

Databasen afslører, at stort set ingen indsatser er gennemført indtil nu. 

Red Isefjord er en nystartet forening med allerede 1600 medlemmer af deres Facebook gruppe. 
Alle opfordres (desuden) til at melde sig ind i foreningen. Det koster200 kr/år, mobilepay 59762. 

Gunni Ærtebjerg bor ved Isefjorden og støtter også op om foreningen. Onsdag den 14. maj kl. 19 
på Elværket, Gasværksvej 9 i Holbæk afholder foreningen møde om tilstanden i Isefjord med bl.a. 
Stiig Markager som oplægsholder. 

Grundvand er ikke en del af Den grønne Trepart. Der er ellers en oplagt synergimulighed i 
skovrejsning og beskyttelse af grundvand, hvilket Helene Meden bl.a. arbejder med i forhold til 
Tuse Næs med forslag til skovrejsning, herunder udvidelse af vores Natura 2000-område, og 
beskyttelse af grundvandet og af fjorden. Finn har undersøgt data om drikkevandsboringer, hvoraf 
der findes mere end 100 på Tuse Næs, men kun godt 14 er aktive. Generelt har grundvandet på 
Tuse Næs det godt, men der er tegn på fremtidig øget forurening. 

Foreningens regnskab 
Kassereren, Birgitte Østergaard Hansen, præsenterede regnskabet, der i 2024 kun havde få 
posteringer. Banken tager nu 100 kr om måneden i foreningsgebyr, hvilket er meget for vores lille 
økonomi, så Birgitte og Peter vil undersøge andre banker og deres gebyrer mv. Forslag om Danske 
Bank, Andelskasssen og Dragsholm Spk. Regnskabet er godkendt af vores revisor, Dorthe Nielsen, 
og blev tillige godkendt af de fremmødte. 

Indkomne forslag 
Ingen. 

Foreningens budget 
Birgitte fremlagde et budget for 2025, hvilket blev godkendt. 

Valg til bestyrelsen 
På valg var Birgitte Østergaard Hansen og Peter Jacobsen, der begge genopstillede og blev valgt. 

https://mars.sgav.dk/dashboard/overview
https://redisefjord.dk/
https://www.information.dk/moti/2025/04/80-aarige-gunni-aertebjerg-set-livet-forsvinde-danske-farvande-ved-ogsaa-bringe-tilbage?kupon=eyJpYXQiOjE3NDQ2MTgwNDYsInN1YiI6IjI0MDYyMDo4MjkwOTAifQ.dHEYXPTbpBRFOWOR2gvZ3Q
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Valg af suppleanter 
På valg var Jytte Momsen, Susan Karlqvist og Pia Fredsgaard, der alle genopstillede og blev valgt. 

Valg af revisor 
Dorthe Nielsen blev genvalgt som revisor. 

Alt og alle med applaus! 

Eventuelt 
Finn er tillige aktiv i Miljøforeningen Havnsø-Føllenslev og berettede om en sag om svineudvidelse, 
som endte i klagenævnet. 

 

Udby, den 27. april 2025 

 
 
Peter Jacobsen, referent 

 

Bestyrelsen og dens konstituering: 
Asger Lind Poulsen (formand) 
Birgitte Østergaard Hansen (kasserer) 
Bente Jørgensen 
Finn Boetius 
Peter Jacobsen  
 

Suppleanter: 
Jytte Momsen  
Susan Karlqvist 
Pia Fredsgaard 

 


